
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 13. december 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 105
Vil ministeren oplyse, hvornår regeringen agter at følge op på løftet om at gøre noget 
ved de lange ventetider på SPS-støtte og su-handicaptillæg, herunder hvilke konkrete 
initiativer, ministeren agter at tage for at nedbringe ventetiderne? Der henvises bl.a. til 
ministerens svar på S 791 Om at unge studerende med et handicap skal vente så længe 
på at få bevilget et handicaptillæg, folketingsåret 2022-23 (2. samling), hvoraf det bl.a. 
fremgår, at ”De meget lange sagsbehandlingstider på ansøgninger om SU-handicaptillæg 
er ikke i orden over for de studerende, som vi risikerer at give en rigtig dårlig start på 
studielivet. Der er brug for en holdbar løsning, og Uddannelses- og Forskningsministeriet 
er sammen med Uddannelses- og Forskningsstyrelsen, som administrerer SU-handicap-
tillæg, i gang med at se på ordningen for at finde løsninger”.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (DD) og Sofie Lippert (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på marlene.harpsoe@ft.dk, sofie.lippert@ft.dk 
og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Katrine Robsøe
formand
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